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Voorlopige agenda van de
commissie Financiën en Veiligheid van

3 februari 2010

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Financiën
en Veiligheid

Datum: woensdag 3 februari 2010
Aanvang: 20:00 uur
Locatie: Oude raadzaal
Voorzitter: J.A. Marion
Griffier: W.T. Meijer
Documenten: FVverslag 3 februari (pdf)

A. ALGEMEEN DEEL

A1. Mededelingen

A2. Vaststelling agenda

A3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen

A4. Conformstukken

Verkiezing gemeenteraad
Raadsvoorstel - GR10.2152348 (pdf)

A5. Rondvraag

B. INHOUDELIJK DEEL

B1. ’De agent aan het woord’- onderzoek van de SP-fractie
Ingekomen stukken - 19 januari 2010 Uitkomsten enquête (pdf)
Bijlage - 21 januari 2010 Aanbevelingen (pdf)
Bijlage - 21 januari 2010 Vragen (pdf)

B2. Jaarwisseling 2009-2010
Collegebrief - GR10.2146964 (pdf)

B3. Revitalisering Prefectenhof
Raadsvoorstel - GR09.2123028 (pdf)
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C. HUISHOUDELIJK DEEL

C1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

C2. Vaststelling verslag 13 januari 2010

Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht bij de in-
houdelijke agendapunten (inclusief de conformstukken onder A) en de rondvraag.
U krijgt dan drie minuten de gelegenheid de commissieleden te vertellen hoe u over
een onderwerp denkt. Voor aanmelding en informatie kunt u terecht bij de commis-
siegriffier. De agenda’s zijn onder voorbehoud. De definitieve agenda’s worden in
de vergadering vastgesteld.
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 
 
FV: F&V nr. 10/03 
Datum: 3 februari 2010 
Plaats   Oude raadzaal 
Tijd: 20.00 – 22.20 uur 
 
Aanwezig: dhr. J.A. Marion (voorzitter), dhr. B. Oost (PvdA), dhr. S.W. Telgt (PvdA), mw. L.R. van 
Gijlswijk (SP), mw. H. Rademaker (SP), dhr. J. Seton (CDA), dhr. D. de Haan (GroenLinks), dhr. 
M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. P.J.R. van der Wilt (D66), dhr. S.S. 
Huisman (ChristenUnie), dhr. S.T. Antuma (Student en Stad). 
Namens de griffie: mw. I. Bolle (plv. griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De burgemeester dhr. J.P. Rehwinkel en de wethouder mw. C.T. Dekker. 
Verder aanwezig: dhr. Dros (korpschef), mw. Pennings (districtschef). 
Afwezig m. k.: dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), mw. B.G. de Boer (VVD). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
Inspreker bij agendapunt B.1. ‘De agent aan het woord’: dhr. Kamps op persoonlijke titel. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• Agendapunt B.1.: de commissie heeft antwoorden op vragen van de SP ontvangen. 
De burgemeester antwoordt op een eerdere vraag van mw. Van Gijlswijk: 

• Contact met dhr. Elzenga van Enexis over gaslekken: er is sprake van minder gaslekkages. 
Enexis is bezig met het saneren van huisaansluitingen. 

Wethouder Dekker: 
• Agendering weerstandsvermogen: afspraak is dit bij de begrotingsbehandeling te doen. 

 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst van moties en toezeggingen 
Dhr. De Haan (GroenLinks): 

• Motie inkomsten reclameobjecten is al lang uitgevoerd en kan van de lijst. 
Verder ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
Raadsvoorstel Verkiezingen 
Dhr. Van der Wilt (D66): 

• Aan twee verzoeken is voldaan: toegankelijkheid stemlokalen en verkiezingstaxi’s. 
Het raadsvoorstel gaat als conformstuk naar de raad van 17 februari 2010. 
 
A.5.  Rondvraag 
Dhr. Van der Wilt (D66): 

• Moesstraat en de inplaatsing van delinquenten: het informeren van bewoners verliep niet goed. 
Heeft het college gebruikgemaakt van de operatie ‘achtertuin’ en wat zijn de vervolgstappen? 

De burgemeester antwoordt: 
• Het college heeft verantwoordelijkheid en constateert dat het anders had gekund. Er is een 

vervolgbijeenkomst gepland. Wethouder Visscher is er druk mee bezig. 
Wethouder Dekker voegt toe: 

• Over de operatie ‘achtertuin’: voor de Moesstraat is deze aanpak goed bruikbaar. Wethouder 
Visscher is hiermee al aan de slag. 

 
B.1. ‘De agent aan het woord’ – uitkomsten van een enquête onder Groningse politieagenten 
(onderzoek van de SP-fractie) 



 

FVverslag 3 februari

4

                                  

Verslag vergadering raadscommissie Financiën en Veiligheid 3 februari 2010                                  2 

Mw. Van Gijlswijk (SP) gaat in op de resultaten van het onderzoek van de SP onder agenten: 
• De enquête is gehouden onder 288 agenten uit de stad Groningen. 
•  De resultaten zijn alarmerend. Een debat is nodig. 
• De rijksbezuinigingen brengen de veiligheid nog verder omlaag. De SP wil samen met andere 

partijen optrekken tegen de bezuinigingen. 
• De SP is blij dat de burgemeester en de korpsleiding de signalen serieus nemen. 
• Onderzoeken van de politie zelf worden door agenten vaak anders ingevuld. 

Dhr. Van Keulen (VVD): 
• Het onderzoek en de resultaten zijn nauwelijks de moeite waard om erover te praten. De 

gestelde vragen zijn bij de fracties niet bekend. 
Dhr. De Haan (GroenLinks): 

• De burgemeester gaat ervan uit dat de enquête onder provinciale agenten is gehouden. 
Dhr. Seton (CDA): 

• Wil serieus op de resultaten ingaan, maar ook op het aspect representativiteit. 
Mw. Van Gijlswijk (SP) gaat in op de bevindingen uit het onderzoek: 

• Politie in wijk en buurt: de gehele raad wil dit graag. Het college beantwoordt vragen hierover 
niet altijd even duidelijk. Graag een nadere reactie van het college. Kan Groningen eigen 
middelen inzetten? 

• De kloof tussen leidinggevenden en de werkvloer is een punt van aandacht. 
• Wordt door medewerkers altijd aangifte gedaan van bedreiging en mishandeling? Zo niet, is 

het mogelijk dat de werkgever de aangifte doet? 
• Er is een voorstel van de SP over openbare orde en veiligheid en informatie aan het publiek. 

Wil het college op dit voorstel terugkomen? 
• Graag nog een antwoord op de vraag over de toelage voor de korpschef. 
• Internationale uitwisseling van kennis: wat is hiervan de meerwaarde en horen de kosten niet 

te worden gedragen door het ministerie? 
• Vreemd dat de gevolgen van de rijksbezuiniging voor de formatie nog niet kunnen worden 

aangegeven. Klopt het wat de burgemeester zegt dat blauw echt zal worden ontzien? 
• Zijn de andere fracties bereid een manifest tegen de rijksbezuinigingen te ondertekenen? 

 Dhr. Seton (CDA): 
• Heeft waardering voor het initiatief om dit onderzoek te doen. Het CDA wil de 

representativiteit bekijken. Feit is dat 16% van de Groningse agenten heeft meegedaan aan het 
onderzoek. 

• De agenten in de wijk: ook het CDA is daar bezorgd over. Politieposten in de wijk zijn 
financieel niet haalbaar. De inzet van eigen middelen van de stad is een discussie waard. 

• Complimenten voor de brief van het college. 
• Reactie op de vragen van de SP: het CDA is niet voor de rijksbezuinigingen en wil graag meer 

weten over de ondertekenaars en het doel van het manifest. 
Dhr. Van der Wilt (D66): 

• Is het eens met de vraag van dhr. Seton over de representativiteit. 
• Werkdruk wordt erkend als probleem. De politiek kan soms keuzes bij de inzet van de politie 

maken. 
• D66 ziet geen aanleiding een manifest te tekenen. Discussie is mogelijk over de Groningse 

inzet en waar accenten moeten worden gelegd. 
Dhr. Telgt (PvdA): 

• Is het eens met de vraag van het CDA over de representativiteit. De raad had het volledige 
onderzoek inclusief de vragen moeten krijgen. 

• De PvdA wil al heel lang meer buurtagenten. Dat is een Groningse discussie. 
• Rijksbezuinigingen bestrijden is prima en een manifest ondertekenen is nog niet aan de orde. 

Dhr. De Haan (GroenLinks): 
• De fractie heeft de vragenlijsten op internet opgezocht. 
• De fractie herkent de belangrijkste klacht: het administratieve werk is te omvangrijk. De 

politieke bemoeienis leidt vaak tot meer regels, vooral vanuit Den Haag. 
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• De prioriteiten van de raad zijn al jaren dezelfde. 
• Agenten in de buurt: het is opvallend dat sommige korpsen dat voor 100% hebben. Dit is een 

goed thema voor de nieuwe raad. 
• Quota: gelukkig is dat niet populair. 
• Bezuinigingen: GroenLinks is tegen en wil ook in Groningen meedoen aan het verzet. 

Dhr. Van Keulen (VVD): 
• Veiligheid is belangrijk voor de VVD. De fractie is het eens met de woorden van dhr. Seton, 

dhr. Telgt en dhr. Van der Wilt. Men moet altijd kijken hoe de inzet kan worden verbeterd. In 
hoeverre kan de raad hier invloed op hebben? Kan de burgemeester aangeven waar de raad 
wel en niet over gaat? 

Dhr. Antuma (Student en Stad): 
• De opmerkingen over representativiteit zijn vreemd: elke klacht is er een teveel. 
• De agent in de buurt: het signaal is duidelijk. De fractie vindt dit belangrijk. Het is een wens 

van de inwoners. Als klopt wat de inspreker zegt, is dit een punt van zorg. 
• Beloningen: er moet transparantie zijn. 
• Bezuinigingen: het is voor de fractie een Groningse discussie. 

Dhr. Huisman (ChristenUnie): 
• Over representativiteit: na elk onderzoek vinden debatten plaats, los van de deelname. 
• De uitkomsten van het onderzoek zijn zorgelijk, maar de conclusies zijn niet verrassend.  
• Lokaal kunnen prioriteiten worden gesteld, maar veel zaken spelen landelijk. Een discussie in 

de nieuwe raad is nodig. 
• Het zou goed zijn werkbezoeken voor raadsleden verplicht te stellen. 
• Het is goed als de leiding meer op de werkvloer aanwezig is. 
• Wat betreft de vragen van de  SP over de bezuinigingen: er wordt contact opgenomen met de 

TK-fractie. Een manifest wordt niet gesteund. 
De burgemeester: 

• Het college wil elk signaal serieus nemen en heeft dat gedaan. 
• Over de inspreker en het weigeren van klachten over de politie: elke klacht komt bij de 

korpsbeheerder en wordt serieus behandeld. Er zijn voorbeelden van onderzoek zonder dat er 
een klacht of een aangifte is. 

• Iedereen heeft de pet van de agent op: iedereen wil dat de agent in de buurt aanwezig is, 
iedereen wil geen bezuinigingen. 

• Politie wel of niet volledig in de buurt: Groningen presteert landelijk het beste, zo blijkt uit 
onderzoek, en wil de beschikbaarheid en inzetbaarheid nog verder verbeteren. 

• Het is staand beleid dat altijd aangifte wordt gedaan bij bedreiging of mishandeling van 
agenten. Zie de gebeurtenissen bij Oud en Nieuw. 

• De toelage van de korpschef is door de vorige burgemeester toegekend. De burgemeester is 
vooralsnog van mening dat de toelage zorgvuldig en redelijk is. Er loopt een landelijk 
onderzoek en de resultaten daarvan worden afgewacht. 

• Via de WOB-route wordt vooral technische informatie verstrekt over de vragen van de SP. 
Andere informatie werd zo snel mogelijk verstrekt. 

• Rijksbezuinigingen: Groningen wil met de eigen aanpak doorgaan, inclusief zo veel mogelijk 
blauw op straat. Zie de oudejaarstoespraak van de korpschef. Groningen wil de inzet voor 
noodhulp, terugdringen geweld en het opsporen van ernstige misdrijven overeind houden. 

• Is het ermee eens dat de regel- en organisatiedruk erg groot is geworden en dat de bureaucratie 
moet worden teruggedrongen. Nederland schiet op verschillende terreinen door. 

• Veiligheidsniveaus: bij het nieuw integraal veiligheidsbeleid wordt erover gesproken. 
• Kosten van internationale samenwerking: het is landelijke prioriteit, met lokale accenten. 
• Het werken vanuit buurtpanden: het gebeurt zo nu en dan, zie het Oosterpark. 

Dhr. Dros (korpschef): 
• Buurtagenten: uit landelijk onderzoek blijkt dat de wijkagent te weinig in de wijk is. Het 

Groningse korps is relatief gezien een van de beste wat betreft de beschikbaarheid van de 
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buurtagent in de wijk. Er is steeds een gevecht om de prioriteiten. Er bestaat geen verschil in 
opvatting over het belang van de buurtagent. 

• De korpschef herkent de signalen uit het onderzoek. Het medewerkers tevredenheidonderzoek 
onder het personeel is anoniem. 

• Leiding-werkvloer: de Groningse politie heeft de discussie en het debat georganiseerd. 
• Geweld tegen agenten en hulpverleners: een ernstig en onacceptabel probleem. De 

korpsleiding reageert erop. De korpschef roept de politiek op de discussie te voeren aan de 
voorkant. 

• Over de inspreker: het onderzoek van OBCM was broddelwerk. 
 
B.2. Jaarwisseling 2009-2010 (collegebrief 14 januari 2010) 
Dhr. Van Keulen (VVD): 

• De activiteiten samen met de horeca zijn goed verlopen. 
Dhr. Seton (CDA): 

• Een relatief rustige jaarwisseling, een goed resultaat. De samenwerkende partijen zorgen voor 
een goede organisatie. De organisatie staat goed overeind. Er waren wel meer meldingen. 

• Er is meer politie en minder KPLD ingezet: is dat toeval of is het beleid? 
• Snelrecht: wat waren de uitkomsten? 
• Schade verhalen: gebeurt dit? 

Dhr. Huisman (ChristenUnie): 
• Hard aanpakken van mensen die hulpverleners bejegenen. 
• Waarom is minder KLPD ingezet? 

Dhr. Antuma (Student en Stad): 
• Is het eens met de eerste opmerking van de dhr. Huisman. 
• De fractie is tevreden over de aanpak bij de jaarwisseling. 

Dhr. Telgt (PvdA): 
• Complimenten voor de goede gang van zaken. Het is prima dat nieuwe activiteiten zijn 

gedaan. 
Dhr. De Haan (GroenLinks): 

• Er is altijd veel inzet nodig om het ‘relatief rustig’ te houden. 
• Martiniplaza wordt niet gemist. Hij is blij dat de horeca het overneemt. 

Mw. Rademaker (SP): 
• Camera’s en hotspots: zijn dat andere plekken dan waar camera’s normaal hangen?  
• Klachten over de ME: wat is hiermee gedaan? 
• De entreeprijs bij de horeca was soms 50 euro. Bestond hierover een afspraak? 

De burgemeester reageert: 
• De organisatie staat inderdaad goed en geeft vertrouwen. 
• Het hebben van meerdere activiteiten in de binnenstad is prima verlopen. 
• Entreeprijzen: voor de doelgroepfeesten was de afspraak maximaal 15 euro. 
• Inzet KLPD: de gemeente is afhankelijk van wat wordt aangeboden. 
• Schade verhalen gebeurt alleen bij daders die hebben bekend. 
• Snelrecht: dit liep tot 14 januari. In negen van de tien gevallen vond veroordeling plaats. 
• Verhalen van schade: dat gebeurt bij daders die hebben bekend. 
• Cameratoezicht: naast de vaste camera’s zijn in de binnenstad mobiele camera’s gebruikt. 
• De minister wijst op het gebruikmaken van de preventieve dwangsom. 
• Aangifte tegen de ME: er was één aangifte, het intern onderzoek is bijna afgerond. 

Mw. Pennings (districtschef): 
• Uitgelegd wordt waarom bij de charge van de ME in Beijum slechts één aanhouding 

plaatsvond. 
• Is het eens met de opmerkingen over ‘relatief rustig’: de agenten moesten flink aan de bak. 
• Het grotere aantal meldingen: dit komt door de invoering van een nieuw systeem. 

 
B.3. Revitalisering Prefectenhof (raadsvoorstel 28 december 2009) 
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Dhr. Oost (PvdA): 
• Het is opvallend dat opnieuw renovatie wordt voorgesteld, want er is pas een verbouwing 

geweest. 
• Het is te incidenteel op de DIA gericht. Het moet voor de organisatie als totaliteit. De nieuwe 

manier van werken is aan de orde. 
• Vraagtekens kunnen worden geplaatst bij de bezetting van werkplekken. 
• De fractie verzoekt het onderwerp op de discussielijst te plaatsen. 

Dhr. Van der Wilt (D66): 
• Het nieuwe werken: de fractie is er al lang een voorstander van. 
• Duurzaamheid: ondanks de investeringen blijft de score erg laag. Kan dat beter en wat kost 

dat? 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Duurzaamheid: label G is laag, maar E of D ook. Kan het niet beter en wat zijn de kosten? 
• De werkbezettingsgraad is 50%. Er kan dus het nodige gebeuren. 
• Steunt de or het voorliggende plan? 

Dhr. Antuma (Student en Stad): 
• De fractie gaat akkoord. 
• Het energielabel: dit past niet bij Groningen en bij gemeentelijke gebouwen. 
• Het nieuwe werken: de fractie kan zich erin vinden het hier in te voeren. 

Dhr. Huisman (ChristenUnie): 
• Gaat akkoord met het voorstel. 
• Het nieuwe en flexibele werken is goed. Is flexibilisering geen beleid voor alle diensten? 
• Energielabel: label D is ook te laag. Het past niet bij het streven naar duurzaamste stad. 

Wethouder Dekker reageert: 
• Waarom geen aanpak via integrale huisvesting: dat is een punt en komt terug bij de 

bezuinigingsvoorstellen. Efficiënter gebruikmaken van kantoorruimte is aan de orde. 
• Energielabel: dit is een kwetsbaar punt van de notitie. Label A is haalbaar, tegen hoge kosten. 
• De raad ontvangt voor 17 februari inzicht in kosten en terugverdientijd van andere labels. 
• Uiteraard is met de or overleg gepleegd. 

 
Het voorstel gaat als bespreekstuk naar de raad van 17 februari 2010. 
 
C.1. Lijst van ingekomen stukken 
Er worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
C.2. Vaststelling verslag van 13 januari 2010 
Het verslag van 13 januari 2010 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
De voorzitter bedankt de griffie en de commissie voor de inzet en de goede samenwerking. 
Dhr. Seton (CDA) bedankt dhr. Marion voor het werk als voorzitter van deze commissie. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Dekker 
Bij agendapunt B.3. Revitalisering Prefectenhof: 
De raad ontvangt voor 17 februari inzicht in kosten en terugverdientijd van de energielabels. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.20 uur. 
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1  Raadsfractie SP Groningen 
  Grote Markt 1, 9712 HN Groningen 

T  (050) 311 04 74  
  E  sp@raad.groningen.nl 
  I  www.sp.nl/groningen 

DE AGENT AAN HET WOORD 

 

‘Betuttelende regels en cijfers zijn 

belangrijker geworden dan boeven 

vangen.’ 
 

 

 

 

Uitkomsten van een  

enquête onder  

Groningse politieagenten 
 

 

 

Januari 2009 
Rosita van Gijlswijk 
Ria Rademaker 
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Uitkomsten SP-onderzoek onder Groningse politieagenten 

 

Inleiding 

Een groot deel van de politieagenten in Groningen heeft onvoldoende mogelijkheden om het 

politiewerk goed te doen. Dat is één van de uitkomsten van een grootschalig SP-onderzoek 

onder politieagenten. 

In Groningen reageerden 288 agenten die in Groningen werkzaam zijn bij de politie. Van deze 

groep zegt 68 procent dat zij het politiewerk niet goed kunnen doen. Dat heeft voornamelijk te 

maken met een hoge werkdruk, een toename van de bureaucratie en steeds minder 

politiemensen op straat. De uitkomsten van dit onderzoek tekenen de kloof tussen de papieren 

werkelijkheid van de korpsleiding en de echte werkelijkheid van de politieagenten. 

 

Agent werkt graag bij de politie 

56 procent van de agenten is positief tot zeer positief over het werken bij de politie. Dat is een 

mooi gegeven en iets om te koesteren. Maar 63 procent van de Groningse politieagenten heeft 

de afgelopen jaren minder plezier gekregen in het werk. Slechts 8 procent heeft meer plezier 

gekregen in het politiewerk. 
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De SP is blij dat de agenten nog graag bij de politie werken, maar het verminderende plezier 

De SP is blij dat de agenten nog graag bij de politie werken, maar het verminderende plezier 

is een ernstige waarschuwing. Het laat zien dat het werk onder druk staat en dat er moet 

De SP is blij dat de agenten nog graag bij de politie werken, maar het verminderende plezier 

‘Ik wil me niet teveel bezig houden met alle cijfertjes die gehaald moeten worden, want 

dan vind ik het niet leuk meer.’ 

 

‘De administratie zorgt voor minder werkplezier. Ook als je 100% werkt, blijft het 

politiewerk een parttime job.’ 

 

‘Er is weinig tot geen ruimte voor een eigen inbreng.’ 

 

‘Mijn verwachting was dat ik bij de politie mijn baan voor het leven had gevonden. Nu 

weet ik niet zeker of ik nooit meer zal switchen naar een andere baan. Ik had een te 

rooskleurig beeld van de organisatie.’ 

 

‘Het werk als jeugdagent is een mooie baan....dus dat houdt me op de been en 

gemotiveerd. Maar door de administratieve rompslomp, slechte communicatie (vaak 

horen we e.e.a. via de media), het feit dat de korpsleiding in een ivoren toren zit en echt 

niet weet wat er speelt (ze laten zich nimmer zien), de vele reorganisaties, de toegenomen 

bureaucratie (overal formulieren voor....voor de meest kleine zaken toestemming, 

handtekeningen van chefs), de vele procedures/protocollen waar uit blijkt dat er weinig 

vertrouwen is in het boerenverstand en professionaliteit van de werkvloer, het overal voor 

gecertificeerd moeten zijn (ik ben algemeen opsporingsambtenaar maar slechst bevoegd 

tot beperkte zaken), de onderwaardering, het als snotaap behandeld worden, en het 

nieuwe automatiseringssysteem (BVH...dramatisch) hebben velen minder plezier in het 

werk gekregen. Klinkt misschien allemaal gefrustreerd, maar neem van mij aan, dat ben 

ik niet....ik ga voor die jongeren. Maar soms lijkt het er op dat er een aantal mensen bezig 

met het verzinnen van allerlei bijzaken om je het werk lastig en soms zelfs onmogelijk te 

maken.’ 
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De SP is blij dat de agenten nog graag bij de politie werken, maar het verminderde plezier is 

een ernstige waarschuwing. Het laat zien dat het werk onder druk staat en dat er moet 

worden geluisterd naar de agent zélf om te horen hoe het beter kan. Afnemend plezier in het 

werk kan leiden tot een gelaten houding tegenover het werk, plichtsverzuim en toenemend 

ziekteverzuim. Het zijn signalen die serieus genomen moeten worden, want een ontevreden 

gevoel werkt als een olievlek, het steekt anderen aan of hindert hen. Hoe dan ook heeft het 

effect op de politie-organisatie. Dat de agenten zelf signaleren dat burgers minder tevreden 

zijn over de dienstverlening is een teken aan de wand. 

 

Agent druk met registreren in plaats van arresteren 

32 procent van de Groningse politiemensen geeft aan dat de werkdruk is verhoogd door een 

toename van de bureaucratie. Daarnaast geeft nog eens 90 procent aan dat men in het werk 

veel te maken heeft met registratiedruk en bureaucratie. Deze bureaucratie komt met name 

voort uit informatiesystemen die onvoldoende zijn, de bonnenquota en administratieve 

rompslomp. Uit het onderzoek blijkt dat Groningse agenten 57 procent van hun tijd bezig zijn 

met registreren. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Er zijn veel klachten over onzinnige rapportages die gemaakt worden, maar waar nooit iets 

mee wordt gedaan of iets van teruggezien wordt. Ook de digitale voorzieningen blijken een 

grote bron van ergernis voor de politieagent, zoals het systeem Basisvoorziening Handhaving 

(BHV).  

 

Landelijk stelt de SP al lange tijd de toegenomen bureaucratie bij de politie aan de 

orde. De eis dat alles wordt gerapporteerd en beschreven geeft blijk van een georganiseerd 

wantrouwen van de korpsleidingen en managers tegen het eigen personeel. 

 

Te weinig op straat 

Uit het onderzoek blijkt dat 82 procent van de Groningse politiemensen vindt dat zij 

onvoldoende tijd heeft om in de buurt aanwezig te zijn. Inzet voor andere diensten (zoals 

nooddiensten), bureaucratie, innovatieprojecten, allerlei overlegstructuren met ketenpartners 

en controledrift zijn hiervan de oorzaak. Dat wordt nog eens bevestigd door een onderzoek 

´Bureaucratie. Voor iedere scheet die je wilt laten, moet je van de baas toestemming 

hebben of vragen, die moet dat weer aan zijn baas vragen en ga zo maar door.´ 

 

‘Het werk hangt steeds meer van regels en cijfers aan elkaar. Het gaat niet meer om 

kwaliteit van werk maar om kwantiteit vanwege de prestatiecontracten.’ 

 

´Men gaat voor kwantiteit en niet voor kwaliteit waardoor de mens achter de burger 

vergeten wordt en het werk daardoor onpersoonlijker.’ 

 

‘Begrijpelijk is dat er in dit werk sturing noodzakelijk is. Echter wordt er naar mijn 

mening te veel gestuurd op cijfers. Liever 10 verdachten, dan 1 verdachte die meerdere 

zaken op zijn naam heeft.  Liever schrijven, dan een algemeen praatje in de wijk.’ 
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van de Raad van Hoofdcommissarissen waarover De Telegraaf op 11 januari jl. publiceerde. 

Daaruit blijkt dat nog geen kwart van de politiekorpsen de wijkagent ook volledig wijkagent 

laat zijn. Volgens de norm van de politie moet een wijkagent 80 procent van zijn of haar tijd 

in de eigen wijk aan het werk zijn. Van de 25 politiekorpsen in Nederland, lukt dat er maar 

een kwart.  

 

Daarnaast denkt 83 procent van de Groningse agenten dat kleinschalige politieposten de 

veiligheid in de buurt kunnen vergroten. Om de veiligheid in de buurten te verbeteren, vinden 

Groningse agenten dat als eerste moet gebeuren: 

• dat agenten achter hun bureau weg kunnen en met voldoende collega’s op straat 

zijn; 

• dat de samenwerking met ketenpartners verbeterd moet worden; 

• dat de afstand tussen de agenten en burgers in de wijk verkleind moet worden; 

• dat de Groningse bikers meer ingezet moeten worden. 

 

 

 

 

 

Al jaren vragen mensen om meer blauw op straat, maar helaas komt daar heel weinig van 

terecht. Terwijl de oplossing voor de hand ligt: met minder formulieren en minder controle 

 

 

 

 

Al jaren vragen mensen om meer blauw op straat, maar helaas komt daar heel weinig van 

terecht. Terwijl de oplossing voor de hand ligt: met minder formulieren en minder controle 

kunnen agenten vaker op straat zijn.  

De SP vindt dat buurt- en wijkagenten in de hele stad aanwezig moeten zijn en gemakkelijk te 

benaderen moeten zijn. Hun werk moet niet in de knel gebracht worden door ze regelmatig in 

te zetten voor andere politietaken. Ook pleiten wij er al langere voor dat de politie spreekuren 

gaat houden in de wijken van de stad. 

 

Geen waardering van het publiek en leidinggevenden 

71 procent van de Groningse agenten geeft aan te weinig waardering van het publiek voor de 

politie te ervaren. Nog eens 30 procent mist de waardering voor het inhoudelijke werk van de 

leiding.  

 

 

 

 

 

‘Door het moeten omgaan met beledigingen en geweld tegen agenten en met moeten omgaan 

met mensen die het werk van de politiek niet waarderen en respectloos zijn, is mijn werk 

minder leuk.’ 

 

‘Door het respectloze gedrag van burgers tegenover de politie, is mijn plezier in het werk 

vermindert.’ 

‘Je bent er niet meer voor de burger, er is geen feeling meer met hetgeen er in een 

dorp/stad, buurt gebeurt. Het middel (repressief optreden) is een doel geworden. De 

politiek/overheid moet zich schamen dat men een organisatie als de politie en dus ook 

de burger zo te kort doet. Het is te triest voor woorden. Je kunt het niet meer uitleggen 

aan de burger. Triest, triest in en in triest.’ 

 

‘Vanuit het bestuur worden steeds meer dingen opgelegd en vind er geen priotering 

plaats. Alles is even belangrijk waardoor ook alles gedaan moet worden. Hierdoor is de 

werkdruk sterk toegenomen. Men gaat voor kwantiteit en niet voor kwaliteit waardoor 

de mens achter de burger vergeten wordt en het werk daardoor onpersoonlijker.’ 
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Er wordt te weinig tegen agressie gedaan 

82 procent van de ondervraagden geeft aan dat er onvoldoende wordt gedaan aan agressie 

tegen politiemensen en andere hulpverleners. Volgens de Groningse agenten moeten de 

volgende maatregelen worden genomen om agressie tegen politiemensen en andere 

hulpverleners te verminderen: 

• goede training en begeleiding van agenten en hulpverleners; 

• voldoende personeel om op te treden en te vervolgen; 

• meer respect voor agenten en hulpverleners; 

• duidelijk signaal afgeven door strengere straffen; 

• snelrecht toepassen; 

• stoppen met verkondigen dat agressie het ‘risico van het vak is’; 

• jongeren een korte stage bij de politie te laten lopen, zodat ze weten waar ze het over 

hebben.  

 

Beloning agenten en korpschefs 

87 procent van de Groninger agenten vindt de hoogte van het huidige salaris ruim 

onvoldoende tot onvoldoende. Surveillanten, agenten, hoofdagenten, brigadiers en 

wijkagenten verdienen tussen de 2.236 en 3.543 euro 
1
, afhankelijk van leeftijd, ervaring etc.    

 

 

 

 

 

Korpschefs krijgen een inkomen van maximaal 8.225 euro per maand
2
. Onlangs bleek dat 

deze politiebestuurders daarbovenop nog eens een ‘pikettoelage’ krijgen van maximaal 

11.806 euro, een ‘representatietoeslag’ van maximaal 10.476 euro, een ‘bonus’ van maximaal 

15.085 euro en een ‘arbeidsmarkttoeslag’ van maximaal 34.370 euro per jaar.  

 

Op verzoek van de SP-Tweede Kamerfractie gaat verantwoordelijk minister Ter Horst een 

eigen onderzoek verrichten naar de extra beloningen binnen de politie-organisatie. De SP 

vindt het maatschappelijk ongewenst dat in de (semi-) publieke sector salarissen en bonussen 

worden toegekend die de zogeheten “Balkenendenorm” te boven gaan.  

Gewone agenten hebben een tekort aan alles. Aan voldoende inkomen, aan goed materiaal, 

aan nieuwe collega’s. Terwijl agenten elke dag moeten proberen de eindjes aan elkaar te 

knopen, worden aan de top allerlei bijzondere vergoedingen uitgedeeld. Graaien door 

korpschefs zet veel kwaad bloed bij gewone agenten. Agenten pikken dit niet. En terecht. 

 

De Groninger korpschef Oscar Dros ontvangt een toelage voor ‘Werving & Behoud’ van 

13.140 euro per jaar en omdat hij altijd bereikbaar moet zijn een ‘pikettoelage’ van 1.149,96 

                                                
1
 Bruto per 1 januari 2009 

2
 Bruto per 1 januari 2009 

‘Als brigadier gaat het net, maar het houdt zeker niet over....’ 

 

´Eigenlijk hebben wij een schitterende baan en zijn het met name de secundaire 

arbeidsvoorwaarden en het lage loon die geen gevoel van waardering geven.‘ 
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euro per jaar. Hij krijgt geen representatietoelage en declareert zijn onkosten (1.463 euro in 

2008). Dat blijkt uit een brief van de korpsbeheerder dhr. Dr. J.P. Rehwinkel aan RTL Nieuws 

van 28 oktober 2009 
3
.   

 

Toelage werving en behoud 

Op grond van artikel 19 van het Besluit bezoldiging politie (Bbp) kan een maandelijkse 

toelage worden toegekend om reden van werving en behoud. De toelage kan worden 

toegekend bij schaarste op de arbeidsmarkt, arbeidsmarktknelpunten of onmisbaarheid van 

individuele deskundigheid. Uit de brief van de korpsbeheerder J.P. Rehwinkel en het 

overzicht van RTL Nieuws over declaraties van korpschefs en hun plaatsvervanger blijkt dat 

de Groningse korpschef zo’n toelage krijgt van 13.140 euro per jaar.  

Uit een tabel ‘Toeslagen in de sector Politie (Korpsen)’ van PolBIS en de korpsen blijkt dat 

de gemiddelde toelage ‘werving en behoud’ voor iemand in schaal 17 of hoger in 2008 7.706 

euro is. Op het moment van het publiceren van dit onderzoek heeft het Groninger politiekorps 

nog geen antwoord kunnen geven op de vraag waarom korpschef Dros een toelage ontvangt 

van bijna het dubbele van het gemiddelde en of de plaatsvervangende korpschef ook zo’n 

toelage ontvangt.  

 

Afschaffen bonnenquota 

Een gemiddelde agent schrijft 300 boetes per jaar uit 
4
. Het korps in Groningen blijkt in 2008 

vooral snelheidscontroles binnen de bebouwde uit te hebben gevoerd. Met 236.271 

bekeuringen staat het korps op tweede plek. In 2009 deelde de politie in het hele land meer 

dan 8,6 miljoen boetes uit aan automobilisten 
5
. Het Groninger korps deelde 359.446 

bekeuringen uit, waaronder 291.208 boetes vanwege snelheidsovertredingen, 21.879 

parkeerboetes en 9.626 bekeuringen vanwege rijden door rood licht. In de rangorde van het 

koprs dat de meeste bekeuringen aan automobilisten gaf, staat het Groningse korps op zes. 

Met betrekking tot snelheidsovertredingen is dat ook de zesde plaats, met betrekking tot 

parkeerboetes is dat de achtste plaats en qua bekeuringen voor rijden door rood licht is dat 

plaats negen.  

 

Als de politie meer respect wil van de mensen, moeten agenten meer bekeuringen 

uitschrijven. Daar is minister Guusje ter Horst van Binnenlandse Zaken van overtuigd. 

Hoewel de Tweede Kamer heeft gevraagd om de prestatiecontracten voor de politie af te 

schaffen, geeft 49 procent van de Groningse politieagenten aan dat zij nog steeds worden  

afgerekend op de hoeveelheid bonnen die worden geschreven. 

                                                
3
 

http://www.rtl.nl/(/actueel/rtlnieuws/binnenland/)/components/actueel/rtlnieuws/2009/11_november/28/verrijkin

gsonderdelen/declaraties-groningen.xml 
4
 

http://www.rtl.nl/(/actueel/rtlnieuws/binnenland/)/components/actueel/rtlnieuws/2009/12_december/26/binnenla

nd/agent_schrijft_gemiddeld_300_bonnen_uit.xml 
5
 

http://www.rtl.nl/(/actueel/rtlnieuws/binnenland/)/components/actueel/rtlnieuws/2010/01_januari/15/binnenland/

stroom-parkeerbonnen-hard-gegroeid.xml 
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De SP vindt dat de prestatiecontracten voor de politie moeten worden afgeschaft. Door de 

prestatiecontracten worden agenten gereduceerd tot bonnenschrijvers. Daar winnen ze geen 

respect mee in de buurt. De politie is door de contracten gedwongen om abstracte doelen te 

halen, terwijl ze de veiligheid in de wijken en buurten zouden moeten handhaven. De politie 

heeft de afgelopen jaren veel boetes voor kleine overtredingen uitgedeeld, maar onvoldoende 

tijd kunnen besteden aan burgers die om hulp vroegen. 

 

Nieuw computersysteem werkt niet 

Agenten klagen massaal over het nieuwe computersysteem waarmee zij moeten werken.  

95 procent van de Groningse agenten zegt dat de Basisvoorziening Handhaving (BVH, door 

agenten ook wel Bureaucratie voor Handhavers genoemd) niet goed werkt. Het systeem leidt 

tot veel bureaucratie en gegevens raken verloren. Ook twijfelen agenten aan de veiligheid van 

het systeem. Binnen de BVH worden bijvoorbeeld meldingen geregistreerd, aangiftes 

verwerkt en incidenten afgehandeld. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Agenten vinden het computersysteem te bureaucratisch en vertrouwen het systeem niet. BVH 

is te snel ingevoerd en agenten zijn hier te weinig bij betrokken. Wat de SP betreft is het 

´Men verwacht de bonnen wel! Je wordt er wel op aangesproken tijdens 

functioneringsgesprekken omdat van een agent op straat wel iets wordt verwacht uiteraard.` 

 

´Bonnen zijn een doel op zich geworden binnen de politie.´ 

 

‘Veel veranderingen in het werk. Het is heel erg cijfer gericht. Met name aanleveren van 

verdachten aan het OM en het schrijven van bonnen. Het duurder worden van de bonnen 

helpt daar ook niet bij, de sanctiebedragen worden maar duurder. Je schaamt je bijna om 

bepaalde bekeuringen uit te schrijven.’ 

‘Nieuwe systemen (BVH en BVCM) kosten veel tijd en dus veel ergernis. ´ 

 

´Het nieuwe computersysteem (BVH) dat buitengewoon slecht is en dat door het hoge management 

als ideaal wordt afgespiegeld.´ 

 

´Zeer veel beperkingen als het gaat om ICT. Veel simpele applicaties mogen niet gebruikt worden 

op het politienetwerk en voor alles en nog wat op dat netwerk moet een autorisatie (formulier) 

worden aangevraagd. En dan hebben we het nog niet eens over BVH, BVCM en BVO, gedrochten 

van systemen waarin (bij wijze van spreken) elke verkeerde komma al een foutmelding oplevert 

waardoor het systeem niet verder wil.´ 

 

´Computerprogramma's veranderen niet ten voordele. Programma's waar we geen beschikking 

over krijgen terwijl we er wel mee zou moeten werken.´ 
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Agenten vinden het computersysteem te bureaucratisch en vertrouwen het systeem niet. BHV 

is te snel ingevoerd en agenten zijn hier te weinig bij betrokken. Wat de SP betreft is het 

verstandig om eerst de problemen in samenspraak met de politieagenten en de vakbonden op 

te lossen. Het is onacceptabel dat kostbare politietijd verloren gaat door overhaaste invoering 

van een slecht functionerend systeem. 

 

Geen inzicht bij korpsleiding en politici 

76 procent van de Groningse politieagenten vindt dat de korpsleiding niet weet wat er speelt 

op de werkvloer. 

 

 

 

 

 

Politici scoren bij de Groningse agenten nog dramatischer: 89 procent van de agenten vindt 

namelijk dat politici geen idee hebben van wat er leeft op de werkvloer.  

 

Men vindt dat politici burenruzie’s, relatieproblemen, drugsgerelateerde criminaliteit, agressie 

door jeugd en jongeren, veelplegers, overlast, verwaarlozing van jongeren, verloedering en 

gebrek aan opvoeding, asociaal gedrag, huiselijk geweld en een onveilig gevoel van burgers 

als maatschappelijk probleem het meeste onderschat.  

 

 

 

 

 

 

SP maakt zich zorgen 

De fractie van de SP maakt zich grote zorgen om de situatie bij de politie Groningen. Gezien 

bovenstaande resultaten is de situatie bij de politie Groningen nu al alarmerend. Als de 

voorgenomen bezuinigingen van Ter Horst doorgaan, krijgen we nog minder blauw op straat 

in Groningen. Dat gaat ten koste van de veiligheid van de mensen in de buurt. 

 

De politie Groningen schrapt nu al 65 van de 130 geplande extra banen vanwege de 

opgelegde bezuinigingen door het Rijk en gaat daarnaast dratisch interen op het eigen 

vermogen 
6
. Volgens het korps zijn deze maatregelen nodig om de komende jaren financieel 

het hoofd boven water te houden.  

                                                
6
 http://www.rtvnoord.nl/nieuws/nieuws.asp?pid=88170 

‘Onpersoonlijke sfeer van management fabriek ipv mensenwerk slechte financiele 

vergoeding slechte erkenning van de media, politiek en burgers.’ 

 

‘We worden niet serieus genomen door de politiek, het hoger management.’ 

‘Veel beleidszaken worden vanaf de leiding door gezet waarop de "normale diender" 

geen invloed op heeft. Er wordt vaak niet geluisterd naar de mening van de "normale 

diender" of er wordt wel geluisterd maar er wordt niets meegedaan.’ 



 

Ingekomen stukken - 19 januari 2010 Uitkomsten enquête

19

 9  

 

De SP vindt het van groot belang om de kloof tussen de werkelijkheid van het korps en de 

agenten zelf te helpen te dichten. Dit onderzoek is een goede eerste stap. Het is nu aan de 

politiek om de constateerde problemen te bespreken en - nog veel belangrijker - oplossingen 

te vinden. Om deze reden wil de SP dit rapport graag bespreken met andere raadsfracties en 

de korpsbeheerder in de raadscommissie Financiën en Veiligheid op 3 februari. 
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De belangrijkste aanbevelingen naar aanleiding van het  

SP-onderzoek “De agent aan het woord” 
 

Meer investeren in agenten 

• De korpsleiding, politici en het publiek moeten meer betrokkenheid tonen en het 

werk van agenten meer waarderen; 

• De aangekondigde landelijke bezuinigingen moeten van tafel; 

• Geld en cijfers moeten minder leidend zijn voor het politiebeleid; 

• Meer agenten moeten de straat op kunnen; 

• Agenten willen minder en betere leidinggevenden; 

• Agenten willen minder papierwerk. 

 

 

Maatregelen tegen agressie 

• Meer steun van politici. Agressie komt ook voort uit minachting voor het 

politievak, stellen agenten. Ook hier willen zij meer begrip en steun van politici; 

• Betere voorbereiding, een betere opleiding, meer training en een betere uitrusting 

• Voldoende nazorg, vooral van de politieleiding; 

• Minder bonnen; het verplicht bonnen schrijven maakt de politie volgens veel 

agenten niet populair bij de bevolking; 

• Effectief materiaal; sommige agenten klagen over het materiaal, bijvoorbeeld de 

korte wapenstok; 

• Respect afdwingen; meerdere agenten wijzen op de kleding, die niet genoeg gezag 

zou uitstralen; 

• De rol van de media; de media spelen een belangrijke rol in de beeldvorming van 

de politie en zouden volgens sommige agenten ook een rol kunnen spelen in het 

terugdringen van de agressie. 

 

Meer veiligheid in de buurt 

We vroegen agenten wat er moet gebeuren om de veiligheid in de buurt te verbeteren. 

Bijna elke politieagent noemt dezelfde maatregel: meer blauw op straat.  

Maar agenten hebben ook nog anderen suggesties: 

• Mensen uit de anonimiteit halen; agenten willen voldoende tijd hebben om te 

onderzoeken wat er speelt in een buurt. Het is vooral belangrijk om mensen uit de 

anonimiteit te halen; 

• Wortelen in de buurt; agenten willen de tijd om te wortelen in de buurt. Dus niet 

voortdurend rouleren, maar mensen leren kennen en zelf gekend worden; 

• Wijkposten zijn efficiënt; veel politiemensen vinden dat de politiezorg veel meer 

in de buurt moet worden georganiseerd; 

• Meer regie door de gemeente; agenten wijzen op de verantwoordelijkheid van 

gemeenten, die meer de regie moeten nemen. Bijvoorbeeld door een beter 

jeugdbeleid te voeren en dit voldoende te ondersteunen met mensen en middelen; 

• Overlast direct aanpakken; mensen die overlast veroorzaken moeten direct worden 

aangesproken en worden aangepakt; 

• Ook bij belediging van agenten moeten dienders meer mogelijkheden hebben 

om te kunnen optreden; 

• Spreiden van problemen; agenten wijzen op de concentratie van problemen in 

bepaalde buurten en op de noodzaak van spreiding. Mengen moet niet alleen 

worden gericht op etniciteit, maar ook op klasse.  
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Aan: de leden van de raadscommissie Financiën en Veiligheid en J.P. Rehwinkel, 

korpsbeheerder en burgemeester 

Van:  SP-fractie, Rosita van Gijlswijk 

 

Betreft: agendapunt SP-onderzoek “De agent aan het woord” 

 

Vragen voor de korpsbeheerder en burgemeester 
 

Uitkomsten onderzoek Groningse agenten 

 

Werkdruk, bureaucratie, onvoldoende in de wijk aanwezig, waardering, agressie, 

bonnenquotum 

 

1. Hoe beoordeelt u het feit dat 68% van de Groningse agenten zegt dat zij het 

politiewerk niet goed kunnen doen door een hoge werkdruk, een toename van 

bureaucratie en steeds minder politiemensen op straat? 

 

2. Hoe beoordeelt u het feit dat 63% van de Groningse agenten de afgelopen jaren 

minder plezier in het werk heeft gekregen? 

 

3. Hoe beoordeelt u het feit dat 90% van de Groningse agenten aangeeft dat men in het 

werk veel te maken heeft met registratiedruk en bureaucratie? 

 

4. Hoe beoordeelt u het feit dat Groningse agenten aangeven 57% van hun tijd bezig te 

zijn met registreren?  

 

5. Hoe beoordeelt u het feit dat 82% van de Groningse politiemensen vindt dat zij 

onvoldoende tijd heeft om in de buurt aanwezig te zijn, vanwege andere diensten 

(nooddiensten), bureaucratie, innovatieprojecten, allerlei overlegstructuren en en 

controledrift? 

 
6. Bent u met 83% van de Groningse politiemensen van mening dat kleinschalige 

politieposten de veiligheid in de buurt kunnen vergroten? Kunt u dit toelichten? 

 

7. Bent u bereid met de politie in overleg te treden zodat de politie in de toekomst 

spreekuren in de wijken gaat houden?  

 

8. Wat is uw mening over het feit dat 71% van de Groningse agenten aangeeft te weinig 

waardering van het publiek voor de politie te ervaren? 

 

9. Bent u bereid in samenwerking met de politie in een campagne over openbare orde en 

veiligheid duidelijk te maken waar de overheid op dit vlak wel en niet voor kan 

zorgen?  

 

10. Hoe beoordeelt u het feit dat 30% van de Groningse agenten de waardering van de 

leiding mist voor het inhoudelijke werk? 

 

11. Hoe beoordeelt u het feit dat 76% van de Groningse politieagenten vinden dat de 

korpsleiding niet weet wat er speelt op de werkvloer? 

 

12. Hoe beoordeelt u het feit dat 82% van de Groningse agenten vindt dat er onvoldoende 

wordt gedaan aan de agressie tegen politiemensen en andere hulpverleners? 
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13. Bent u bereid om in overleg met de politie de suggesties van de ondervraagde agenten 

(pagina 5 van het rapport) mee te nemen bij het nemen van maatregelen tegen 

agressie? 

 

14. Volgens politiewoordvoerder P. Boomsma is er binnen het Groninger korps geen 

sprake van een prestatiecontract en bonnenqoutum. Hoe beoordeelt u het feit dat 49% 

van de Groningse politieagenten aangeven dat zij nog steeds worden afgerekend op de 

hoeveelheid binnen die worden geschreven? 

 

Beloning korpschefs 

 

15. Wat is uw mening over het feit dat vragen over declaraties-uitgaven van de korpschef 

en zijn vervanger van een raadslid door de politie worden angemerkt als een verzoek 

op basis van de Wet Openbaarheid Bestuur? 

 

16. Hoe verklaart u het feit dat de korpschef een toelage “werving en behoud” ontvangt 

van bijna het dubbele van het gemiddelde van 16 korpschefs? 

 

17. Kan er worden toegelicht met welk doel de diverse verblijven in het buitenland 

hebben plaatsgevonden? Hoe heeft het politiekorps hier voordeel van ondervonden? 

 

18. De plaatsvervangende korpschef heeft een aantal keren kosten van etentjes met 

“jonge, tijdelijke arbeidskrachten” betaald met de creditcard van de politie. Kunt u 

aangeven of de plaatsvervangend korpschef ook een toelage “werving en behoud” 

ontvangt? 

 

19. Hoe verklaart u het feit dat de plaatsvervangend korpschef meer representatiekosten 

heeft gemaakt/gedeclareerd dan de korpschef? 

 

Bezuinigingen 

 

20. Minister Ter Horst wil de komende jaren in totaal 190 miljoen bezuinigen op de 

politie. In 2007 maakte het kabinet de onderlinge afspraak dat er 100 miljoen te 

behalen is door de politie meer en beter te laten samenwerken. Daarbovenop moet er 

in verband met de financiële crisis 90 miljoen bezuinigd worden; 40 miljoen uit de 

reserves van de politie en 50 miljoen door nóg beter en efficiënter te werken. 

* Wat is uw mening over deze Rijksbezuinigingen? 

* Kunt u aangeven welk bedrag het Groninger korps moet bezuinigen en hoe 

deze bezuiningen voorlopig worden ingevuld?  

* De helft van de korpsen krijgt de begroting voor 2011 niet rond. Kunt  u 

aangeven of het Groninger korps de begroting van 2011 wel of niet rond kan 

krijgen?  

*  Kunt u aangeven wat het effect van de bezuinigingen op de formatie is? Kunt u 

een overzicht geven van de functies die op de nominatie staan om te 

verdwijnen?  

* Kunt u aangeven wat de consequenties zijn van de bezuinigingen op de 

formatie voor de aanwezigheid van de wijkagent in de wijken en buurten? 

* Kunt u aangeven wat de consequentie is van de veiligheid en het 

veiligheidsgevoel van de inwoners van Groningen van deze formatiekrimp?  
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Vragen voor de raadsfracties 

 
1. Bijna alle raadsfracties wensen dat agenten vooral in de wijken en buurten aanwezig 

moeten zijn. Verschillende raadsfracties (PvdA, CDA, VVD en SP) hebben die wens 

eerder onder de aandacht van de burgemeester gebracht. Hoe beoordeelt uw fractie het 

feit dat 82% van de Groningse agenten aangeeft dat zij onvoldoende tijd heeft om in 

de buurt aanwezig te zijn? 

 

2. 89% van de Groningse agenten vindt dat politici onvoldoende kennis hebben over wat 

er leeft op op de werkvloer. Wat is daarop uw reactie? 

 

3. Wat is uw mening over de landelijke bezuinigingen op de politie? (zie vraag 19 aan de 

korpsbeheerder/burgemeester over informatie over deze bezuigingen) 

 

4. Bent u bereid om gezamenlijk ten strijde te trekken tegen de Rijksbezuiginigen en het 

voor de agenten op te nemen? 

 

5. Bent u bereid om – wellicht samen met andere organisaties etc – een manifest te 

ondertekenen waarin we ons gezamenlijk uitspreken tegen de voorgenomen grote 

bezuinigingsoperatie bij de politie en dat manifest onder de aandacht van de regering 

brengen? 

 

 

Vragen voor de korpsbeheerder en burgemeester en de raadsfracties 

 
In de bijlage bij deze vragen treft u de belangrijkste aanbevelingen naar aanleiding van het 

SP-onderzoek “De agent aan het woord” aan.  

 

Kunt u aangeven met welke aanbevelingen we op lokaal niveau naar uw mening de 

politie kunnen ondersteunen? 
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